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Referat af Hovedbestyrelsesmødet
13. april 2001

___________________________________________________________

Sted: Nyborg-Kerteminde Handelsskole

Deltagere:
FU Ole Block (OB), Henrik Knudsen (HK), Uffe V. Nielsen (UVN), Lars Steffensen (LS) og

Erik Mouridsen (EM).
1. HK Lars-Henrik Bech Hansen (LBH)
2. HK Niels Steen Larsen (NSL)
3. HK Brian Lorenzen (BL)
4. HK Frank Petersen (FP)
5. HK Ninna Brandes (NB)
6. HK Aage Olsen (AO)
7. HK Jens Riis (JR)
8. HK Torben Teimer (TT)
9. HK Per Christensen (PC)

Harry Dalsø deltog delvis under punkt 2 vedrørende valg af FU

Dagsorden:
1. Protokol. Herunder godkendelse af seneste HB-referat
2. Formandens beretning
3. Tilbagemelding fra hovedkredsene vedrørende medlemssituationen
4. Hæderstegn og initiativpræmier
5. Valg

a) Ratingkomite (Allan S. Hermannsen)
b) Ratingkomite suppleant (Lars Rasmussen)
c) Skaksalgets bestyrelse (Ole Block, Henrik Knudsen, Finn Fejrskov og Uffe V. Nielsen)

6. Forslag om ændring af reglement for divisionsturneringen (udligningsordning)
7. Oversættelse af de nye regler for skakspillet. Bilag vedlagt.
8. Økonomi
9. Næste møde. Fastlæggelse af tid og sted.
10. Eventuelt
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Punkt 1
Referat fra januarmødet godkendt.

Punkt 2
(Beretningen var fremsendt til HB inden mødet. Tekst med kursiv angiver kommentarer som fremkom på
mødet.)

Formandens Beretning til Hovedbestyrelsen ved HB-mødet 13. April

Beretningen  til Hovedbestyrelsesmødet i Påsken 2001 er kort grundet det korte tidsrum siden HB-
mødet i januar.

Jeg glæder mig, til vi ses i Påsken til et givetvis  flot DM, uanset af FSU måtte flytte arrangementet fra
Odense til Nyborg i nærmest sidste øjeblik.

DM 2002

DM er blevet en stor – og lidt utaknemlig opgave – og man kan bestemt ikke påstå, at arrangørerne har
stået i kø i de seneste år.

Det er derfor med glæde jeg kan oplyse, at Skakklubben Sydkysten har tilbudt at arrangere
DM 2002 på Holmagerskolen i Greve.

PR tiltag

Der kommer fortsat  ca. 25 henvendelser ugentligt med anmodning om yderligere materiale fra Dansk
Skak Union.

Indtil udgangen af marts er indgået i alt ca. 1.000 henvendelser.

Skakbladsudvalg

Annonceringen på vor web-site gav 5 reaktioner, mens indrykningen i Skakbladet ikke gav noget
resultat. Alene dette forhold må give det kommende udvalg anledning til eftertanke.

De fem interesserede vil blive indkaldt til et møde med henblik på en nærmere drøftelse af opgaven ,
hvorefter udvalget vil blive nedsat med repræsentation fra FU og påbegynde arbejdet.

En ændring af Skakbladet bør ske med virkning fra et årsskifte; ikke mindst hvis det indebærer et nyt
format. Da vi har ½ års opsigelsesvarsel, er det nødvendigt at opsige den nuværende aftale med udgangen
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af juni, hvis det skal have virkning for det kommende år. FU ønsker HB's tilsagn til at kunne opsige den
nuværende aftale, hvis FU vurderer at kunne opnå en bedre aftale med hensyn til pris og kvalitet.

Der vil ikke uden forudgående debat i HB ske reduktion af antallet af numre pr. år eller den samlede
årlige stofmængde.
HB gav sit tilsagn.

Ledig Plads i FU

FU vil på Delegeretmøde foreslå undertegnede  som formand og nyvalg af Harry Dalsø.. De øvrige i FU
vil så være kassereren Henrik Knudsen , Erik Mouridsen og den netop konstituerede Lars Steffensen.

Harry Dalsø har være medlem af Greve Skakklub siden 1984 og har været såvel formand, kasserer og
menigt bestyrelsesmedlem. Han har endvidere været redaktør af klubbens blad samt webmaster 1997-
1999. En af initiativtagerne til sammenslutningen af Greve Skakklub og Solrød Skakklub til
Skakklubben Sydkysten. Formand for Sydkysten fra den stiftende generalforsamling 19 maj 1999 til
den ordinære generalforsamling juni 1999, herefter holdchef og bestyrelsesmedlem. Webmaster for
Sydkysten siden 19 maj 1999.

Holdchef for Danmark ved OL 2000 i Istanbul.

Harry Dalsø deltog i mødet under dette punkt, og redegjorde for sin baggrund for at anskaffe
netadresser med hovedkredsenes navne.

EM 2001

Der er fra ECU (European Chess Union) fremkommet en foreløbig orientering om EM 2001, der skal
spilles i Makedonien fra 1-15. Juni 2001, jf. nedenstående uddrag:

In reference to our circular letter no. 1, we can inform you that the European Individual Championship
will be held in Ohrid /Macedonia from the 1-15 of June 2001. The official invitation will be distributed by the
organising federation on time. The Board has decided upon the following technical details as the main
guidelines of the year’s championship.

• 13 rounds with system, one free day, one day for play-offs,
• Time control according to FIDE WCC regulation.
• Participants: three players per federation, open to further players with a minimum of 2400,

maximum of 20 players per federation, no limit per federation for qualification to the world
championships.

• Price fund US $ 240,000 (reduced by 20% for FIDE respective ECU)

EM 2001 spilles med FIDE’s nye betænkningstid, jf. herom senere

Fremtidige EM vil blive spillet i perioden 25. maj til 20. juni.
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Da Europamesterskabet er adgangsgivende til VM, opstår en langt række tekniske problemer, bl.a. har
alle spillere med mere end 2400 adgang til Europamesterskabet, dog højst 20 spillere fra hver nation,
men der er ikke begrænsninger i det antal deltagere, som en nation kan få videre til VM.

Der vil givetvis opstå mange morsomme situationer (dog næppe for de involverede parter), der kan
danne de næste afsnit i FIDE-føljetonen.

Nordisk Skakforbund

På bestyrelsesmødet i NSF d. 20. Januar I København besluttede man at afholde NM 2001 som en
integreret del af en bestående turnering.

De enkelte lande kunne afgive bud inden d. 1. april 2001. Tre arrangører viste interesse, men et egentlig
bud er kun fremkommet fra Bergen Chess International, så for nærværende ser det ud til, at NM 2001
spilles i Bergen i tiden 4.-12. august 2001. Unionen regner med at sende  to deltagere til NM 2001.

Senior NM (for skakspillere født 1.1.1941 eller tidligere) arrangeres i Fredriksstad, Norge i dagene
15.-23. september 2001. Unionen vil støtte deltagelse i denne turnering og beder HB godkende den
fornødne budgetændring.

HB vedtog den fornødne budgetændring hvad angår NM 2001. FU forelagde HB sin ændrede
indstilling til Senior-NM. FU fik HB’s opbakning til ikke at dække omkostninger til evt.
deltagelse.

FIDE

Dansk Skak Union sendte d. 25. februar en indsigelse mod  vedtagelsen af den nye betænkningstid, der
skulle gælde for VM, EM og zoneturneringer samt alle titelgivende turneringer.

Indsigelsen gjaldt principielt ikke selve betænkningstiden, men det forhold, at FIDE Kongressen i
Istanbul efter Forretningsudvalgets opfattelse ikke havde givet Præsidiet myndighed til at ændre
betænkningstiden.

På et møde i Præsidiet d. 24.-25 marts enedes man om følgende:

1) I VM og de VM-kvalificerende Continental Championships og zoneturneringer er
betænkningstiden 40 træk i 75 minutter, 15 minutter til resten af partiet med et tillæg på 30
sekunder pr. udført træk fra træk 1. I øvrige FIDE-ratede turneringer anbefales denne
betænkningstid, men det er arrangørens beslutning. Hvor der spilles med mekaniske skakure,
anbefales en samlet betænkningstid til hele partiet på 4 timer.

2) Mødet bifaldt FIDE's igangværende program til kommercialisering og støttede FIDE
Commerce's plan vedrørende Grand Prix og World Internet Championship samt ideen om at
FIDE-rate alle spillere fra en ratinggrænse på 1000.

3) FIDE accepterede, at de enkelte kontinenter fortsat selv skal have indflydelse på
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kvalifikationssystemet til VM, altså eventuelt zoneturneringer ved siden af Continental
Championships.

Dansk Skak Union kan naturligvis fastholde sin protest og følge denne op med et egentligt søgsmål mod
Præsidiet, men da såvel Tyskland, Frankrig, Holland og England deltog i Præsidiets møde, står vi ret
alene.

Vi må også erkende, at som medlem af ECU bliver der ingen nordisk zoneturnering i 2001, idet dennes
eneste formål ville blive lidt ombytning af de pladser de nordiske forbund har tilsammen, idet ECU
allerede har besluttet, hvorledes de europæiske pladser ved VM skal findes.

Det blev vedtaget, at der udformes et nyt reglement så FIDE ratingberettigede turneringer kan
rates efter danske regler.

FIDE underrettes om, at vi tager til efterretning at der er opnået forlig om betænkningstiden,
under hensyntagen til de indrømmelser, der er opnået.

Seminarie

Med Lars Hansen som den primære arrangørkraft blev der 10.-11. marts afviklet DM i seminarieskak i
Haderslev. Deltagerne fik en god weekend, som også bød på information om mulighederne for lærere i at
undervise i skak.

Ambitionsniveauet for arrangementet har været højt med bl.a. fremstilling af plakat som blev udsendt til
seminarierne samt en flot hjemmeside (lavet af Henrik Bruun). Hjemmesiden kan ses via link fra DSS's
hjemmeside.

Vi håber de seminariestuderende vil følge op til næste år, da arrangementet har en værdi der rækker ud
over de rene skakresultater. Turneringen skal også ses i sammenhæng med Svend Novrups bog om
skak som inspirationskilde til almindelige skolefag.

Nyt reglement

FU har overdraget opgaven med oversættelsen af FIDEs nye regler til et udvalg under Dansk
SkakDommerforening bestående af Lars Lindhard, Vagn Lauritzen, Lau Bjerno og Frank Petersen.
Reglerne træder i kraft 1. juli 2001, og er ikke så gennemgribende som for fire år siden. De reelle
ændringer vil blive præsenteret i Skakbladets juni-nummer.

Forslaget til oversættelse skal godkendes af HB og er vedlagt som bilag. Diagrammer og anden grafik er
ikke medtaget i dette bilag. Den engelske version kan læses på FIDEs hjemmeside.

Divisionsturneringen
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Divisionsturneringen er afsluttet med samlet afslutning i de respektive grupper:

Helsinge blev danmarksmester foran Skolerne, Århus og SK 1968, Århus.
Nordre, Århus og Århus Skakklub skal spille omkamp om, hvem der følger Lyngby-Virum ned i 2.
Division.

Nørresundby og Sydkysten, Greve rykker op fra 2. Division.

Efter afslutningen har Finn Larsen overtaget turneringslederhvervet, og jeg skal her rette en varm tak til
den afgående TL Knud Herskind for de mange år, hvor han dygtigt og venligt har ledet turneringen.

Ole Block

***

HB udtrykte stor tilfredshed med indsatsen i såvel junior- som senioreliteudvalgene.

EM oplyste, at kommunerne kan kræve en forhåndsgodkendelse af vedtægterne for at kunne
udbetale støtte/tilskud o.lign. efter den nye Folkeoplysningslov. EM var interesseret i, at vide
hvordan kommunerne forvalter den nye lov, og opfordrede hovedkredsene til, at orientere FU,
når en klub uventet får afslag på støtte eller lokaler.

Punkt 3

1. HK

Lokalt delegeretmøde bevilligede kontingentstigning på kr. 40,- mhp. igangsætning af
lederseminar til efteråret samt en række nye medlemsfremmende aktiviteter.

2. HK

Tilbagegang i medlemstallet ift. sidste år på ca. 60 medlemmer – særligt juniorsiden er for
nedadgående – derimod er pensionistgruppen meget stabil. Formanden for Tornved Skakklub
blev rost for lanceringen af 2. HK’s hjemmeside.

8. HK

Jyllinge Skakklub blev rost for sit initiativ med en udstilling, som havde givet en fin tilgang af
juniorer. Fra hovedkredsens side er indført juniortræning.

4. HK
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Fortsat vigende medlemstal – godt 20 medlemmer er forsvundet siden sidste år. 4. HK har
debatteret mulige nye tiltag og søsætter nu et lederkursus over en weekend – 5. HK  inviteres til
at deltage.

3. HK

Uændret medlemssituation – ny klub i Bogense startet med 5 medlemmer. Nye initiativer i
Odense på juniorsiden.

7. HK

Medlemstallet er faldet med 6% (36 medlemmer) i 1. kvartal 2001 – denne tilbagegang kommer
oveni det forgangne års tilbagegang med 13%.

Godt gang i juniorinitiativer mange steder i hovedkredsen.

9. HK

Svag medlemstilbagegang med en stagnerende tendens – fortrinsvis seniorer falder fra.

Gode juniorinitiativer med mange – helt op til 80 – deltagere.

5. HK

Stort set uændret medlemstal.

HK har givet en række tilskud til juniorinstruktører og andre nye – primært junior – tiltag.

6. HK

Svag tilbagegang ovenpå sæsonstart med tab af et par klubber – HK tog initiativ til
redningsforsøg i Hammel (omtalt i Skakbladet), hvor medlemmer nu spiller i andre klubber i
hovedkredsen.

Aktivitetscyklus iværksættes som nyt projekt, hvor et kursuskatalog giver klubberne mulighed for
få foredragsholder på besøg.

Juniorinstruktørordningen

LBH og AO tilkendegav interesse for at udvide ordningen til udbetaling som rejsestøtte.

JR var ikke tilhænger af dette og mindede om, at baggrunden for instruktørordningen var at få
flere juniorinstruktører – ikke aktivitetsstøtte til klubber.
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OB brød sig ikke om at få flere tilskudsvarianter end de to der er i dag (løn til instruktøren eller
konto i Dansk Skaksalg til klubben).

Punkt 4
Navne og begrundelser for hovedkredsene indstillinger er bragt i Skakbladet nr. 6.
1., 8. og 9. Hovedkreds indstillede ikke nogen klub til modtager af initiativpræmien.

Punkt 5
a) Allan S. Hermannsen modtog ikke genvalg til ratingkomiteen og i stedet udpegede HB Steen
Andersen, Hammel.
b) Lars Rasmussen blev genvalgt som suppleant i ratingkomiteen.
c) Uffe V. Nielsen modtog ikke genvalg til bestyrelsen for Dansk Skaksalg. I stedet valgte HB
Lars Steffensen, Århus. Genvalg af Ole Block, Henrik Knudsen og Finn Fejrskov.

Punkt 6
Nørresundby Skakklub og Ole Block havde formuleret et konkret forslag, som HB havde
modtaget. 6. HK havde kort før mødet fremsendt ændringsforslag til HB der bl.a. betød, at
udgifterne i udligningsordningen ikke blot skulle bæres af 1. divisionsklubber, men alle
divisionsholdene. Ændringsforslaget fik ikke nævneværdig tilslutning blandt de HB-medlemmer
som mente at kunne tage stilling til det med kort varsel. En generelt noget forbeholden holdning
hos flere hovedkredse for en udligningsordning, gjorde at OB efterlyste en afklaring på, om der
var ønske om en udligningsordning. Inden HB skred til afstemning, meddelte FU at man ville
stemme blankt, da der er tale om, at flytte penge mellem klubberne, og derfor ikke ønskede at
være tungen på vægtskålen.

Der blev stemt om hvorvidt der skulle indføres en udligningsordning (ikke en konkret ordning).
For: NB, JR og NSL - 3 stemmer
Imod: TT, AO (2) og BL – 4 stemmer
Blank: LBH (3), FP, PC, OB, HK, UVN, LS, EM – 10 stemmer
Konklusion: Der indføres ikke nogen udligningsordning.

Punkt 7
Reglerne blev vedtaget og er vedlagt som bilag.

Punkt 8
HK havde ingen væsentlige ændringer til regnskab eller budget i forhold til januar-mødet.

Punkt 9
Næste møde afholdes søndag d. 2/9 kl. 10.30.

Punkt 10
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Ninna Brandes meddelte på vegne af Horsens, at man pga. manglende ressourcer ikke vil kunne
binde an med DM-stævnet i jubilæumsåret 2003.

Andre arrangører opfordres til at tilkendegive interesse for DM-stævnet.

Referenter:
Uffe V. Nielsen & Erik Mouridsen


